
Veckans regelnöt v. 13 2024 

Regelfrågor inför säsongsstarten    
Situationerna inträffar under en singeltävling slagspel på Lidköpings GK. 

Nr Fråga J/N Regel 

1.  Får du utan plikt pegga om på en annan plats på tee, om bollen 
är kvar på peggen, efter att du gjort en luftmiss?  

  

2.  Får du stödja dig på en klubba, som vilar mot sanden i en 
bunker, när du står och väntar på att spela från samma bunker? 

  

3.  Får du plikt, om du går i andra tankar och råkar sparka till din 
boll som ligger helt öppet på fairway?  

  

4.  Är det OK att du bryter av ett enda, men störande, långt grässtrå 
en decimeter bakom bollen i semiruffen.  

  

5.  Får du plikt, om du oavsiktligt rubbat bollen, när du på fairway 
tagit bort ett löv nära bollen?  

  

6.  Får du flytta en störande 150-meterspinne?    

7.  Får du trycka ned ett störande sprinklerlock, som inte återgått till 
marknivån?   

  

8.  Kan du ”döma ut” en boll och genom detta göra att den är 
förlorad?  

  

9.  Ska du slå om slaget utan plikt, om du slår från fairway och 
bollen träffar en fiskmås på green?  

  



Nr Fråga J/N Regel 
10.  Ska du fortsätta spela på den ursprungliga bollen, om den hittas 

efter knappt tre minuters letande, och du använder en halv 
minut för att ta dig till platsen där bollen hittades, och först då 
blir säker på att den är din? 

  

11.  Får du droppa om bollen utan plikt, om du har droppat på fel 
sätt eller på fel plats, och inte har spelat bollen, som ligger i 
lättnadsområdet?  

  

12.  Får du identifiera din boll på fairway genom att vrida på den, 
utan att den är markerad? 

  

13.  Får du lyfta och rengöra din boll, som är pluggad i ruffen, och 
sedan droppa dig fri utan plikt?  

  

14.  Får du ta lättnad utan plikt för en fast bänk i spellinjen 3 meter 
från bollen?  

  

15.  Ska du slå om slaget, om du slår en långputt från green och 
bollen ändrar riktning efter att den träffat ett torrt löv som 
kommer farande när bollen är i rörelse?  

  

16.  Ska du återplacera bollen, om du har droppat för mark under 
arbete på fairway, och bollen efter att ha legat stilla i ett lutande 
läge, rullar ut i semiruffen efter att den påverkats av en kraftig 
vindby?   

  

17.  Ska du göra en ny droppning, när du tagit lättnad för boll i 
pliktområde enligt flagglinje-alternativet, och då droppat två 
decimeter vid sidan av flagglinjen, varvid bollen studsat och lagt 
sig på flagglinjen?  

  

18.  Blir du diskvalificerad, om du lämnar in ett scorekort med för hög 
spelhandicap angiven.    

  

 



Veckans regelnöt v. 13 2024 – Facit 

Regelfrågor inför säsongsstarten    
Situationerna inträffar under en singeltävling slagspel på Lidköpings GK. 

Nr Fråga J/N Regel 

1.  Får du utan plikt pegga om på en annan plats på tee, om bollen 
är kvar på peggen, efter att du gjort en luftmiss?  

Ja  

2.  Får du stödja dig på en klubba, som vilar mot sanden i en 
bunker, när du står och väntar på att spela från samma bunker? 

Ja  

3.  Får du plikt, om du går i andra tankar och råkar sparka till din 
boll som ligger helt öppet på fairway?  

Ja  

4.  Är det OK att du bryter av ett enda, men störande, långt grässtrå 
en decimeter bakom bollen i semiruffen.  

Nej  

5.  Får du plikt, om du oavsiktligt rubbat bollen, när du på fairway 
tagit bort ett löv nära bollen?  

Ja  

6.  Får du flytta en störande 150-meterspinne?  Ja  

7.  Får du trycka ned ett störande sprinklerlock, som inte återgått till 
marknivån?   

Ja  

8.  Kan du ”döma ut” en boll och genom detta göra att den är 
förlorad?  

Nej  

9.  Ska du slå om slaget utan plikt, om du slår från fairway och 
bollen träffar en fiskmås på green?  

Nej  



Nr Fråga J/N Regel 
10.  Ska du fortsätta spela på den ursprungliga bollen, om den hittas 

efter knappt tre minuters letande, och du använder en halv 
minut för att ta dig till platsen där bollen hittades, och först då 
blir säker på att den är din? 

Ja  

11.  Får du droppa om bollen utan plikt, om du har droppat på fel 
sätt eller på fel plats, och inte har spelat bollen, som ligger i 
lättnadsområdet?  

Ja  

12.  Får du identifiera din boll på fairway genom att vrida på den, 
utan att den är markerad? 

Nej  

13.  Får du lyfta och rengöra din boll, som är pluggad i ruffen, och 
sedan droppa dig fri utan plikt?  

Ja  

14.  Får du ta lättnad utan plikt för en fast bänk i spellinjen 3 meter 
från bollen?  

Nej  

15.  Ska du slå om slaget, om du slår en långputt från green och 
bollen ändrar riktning efter att den träffat ett torrt löv som 
kommer farande när bollen är i rörelse?     

Nej  

16.  Ska du återplacera bollen, om du har droppat för mark under 
arbete på fairway, och bollen efter att ha legat stilla i ett lutande 
läge, rullar ut i semiruffen efter att den påverkats av en kraftig 
vindby?   

Nej  

17.  Ska du göra en ny droppning, när du tagit lättnad för boll i 
pliktområde enligt flagglinje-alternativet, och då droppat två 
decimeter vid sidan av flagglinjen, varvid bollen studsat och lagt 
sig på flagglinjen?  

Ja  

18.  Blir du diskvalificerad, om du lämnar in ett scorekort med för hög 
spelhandicap angiven.    

Nej  

 



Veckans regelnöt v. 13 2024 – Facit 

Regelfrågor inför säsongsstarten    
Situationerna inträffar under en singeltävling slagspel på Lidköpings GK. 

Nr Fråga J/N Regel 

1.  Får du utan plikt pegga om på en annan plats på tee, om bollen 
är kvar på peggen, efter att du gjort en luftmiss?  
Eftersom bollen är på tee får du slå från valfri plats på tee och 
med eller utan peggning. Luftmissen räknas som ett slag, varför 
bollen är i spel, men det har ingen betydelse. 

Ja 6.2 

2.  Får du stödja dig på en klubba, som vilar mot sanden i en 
bunker, när du står och väntar på att spela från samma bunker?  
Detta är ett tillåtet sätt att vidröra sanden, så länge det inte görs 
för att undersöka sandens egenskaper. 

Ja 12.2 

3.  Får du plikt, om du går i andra tankar och råkar sparka till din 
boll som ligger helt öppet på fairway?  
Du får ett slags plikt och du ska återplacera bollen.  
Men om det varit under letande och bollen inte varit lätt att se, 
hade det inte blivit någon plikt. R 7.4  

Ja 9.4 
 

4.  Är det OK att du bryter av ett enda, men störande, långt grässtrå 
en decimeter bakom bollen i semiruffen.  
Du får två slags plikt om du förbättrar förhållandena för slaget 
genom att göra detta. 

Nej 8.1 

5.  Får du plikt, om du oavsiktligt rubbat bollen, när du på fairway 
tagit bort ett löv nära bollen?  
Du får ett slags plikt och bollen måste återplaceras. Annars får 
du två slags plikt för spel från fel plats. R 14.7 

Ja 9.4 

6.  Får du flytta en störande 150-meterspinne?  

Den är ett flyttbart tillverkat föremål.  
Men det finns klubbar som i en lokal regel förklarat 150-
meterspinnar vara oflyttbara tillverkade föremål. 

Ja 15.2 

7.  Får du trycka ned ett störande sprinklerlock, som inte återgått till 
marknivån?  
Sprinklerlocket är en rörlig del av ett oflyttbart tillverkat föremål 
och får därför återföras till sin avsedda plats.  

Ja Clar. 
8.1a/

10 



Nr Fråga J/N Regel 
8.  Kan du ”döma ut” en boll och genom detta göra att den är 

förlorad? 

Bollen är i spel tills den hittas out of bounds eller inte återfunnits 
inom den maximala söktiden om 3 minuter. Eller en provisorisk 
boll spelas från en plats närmare hål än där den ursprungliga 
bollen förväntas ligga.  

Nej 18.2 

9.  Ska du slå om slaget utan plikt, om du slår från fairway och 
bollen träffar en fiskmås på green?  
Du spelade från en plats utanför green och bollen träffade något 
utomstående och då ska den spelas som den ligger.  

Nej 11.1 

10.  Ska du fortsätta spela på den ursprungliga bollen, om den hittas 
efter knappt tre minuters letande, och du använder en halv 
minut för att ta dig till platsen där bollen hittades, och först då 
blir säker på att den är din? 
Bollen hittades inom den tillåtna söktiden om tre minuter och då 
var detta tillåtet. Du måste överge eventuell provisorisk boll. 

Ja 18.2 

11.  Får du droppa om bollen utan plikt, om du har droppat på fel 
sätt eller på fel plats, och inte har spelat bollen, som ligger i 
lättnadsområdet? 

Om du inte rättar till felet, så får du ett slags plikt.  

Ja 14.3 

12.  Får du identifiera din boll på fairway genom att vrida på den, 
utan att den är markerad? 
Detta likställs med att du lyft bollen för identifiering utan 
föregående markering, så du får ett slags plikt om du gör detta. 

Nej 7.3 

13.  Får du lyfta och rengöra din boll, som är pluggad i ruffen, och 
sedan droppa dig fri utan plikt?  
Det är lättnad utan plikt för pluggad boll på hela spelfältet (utom 
om den ligger i sand i ruffen).   

Ja 16.3 

14.  Får du ta lättnad utan plikt för en fast bänk i spellinjen 3 meter 
från bollen?  
Bänken är ett oflyttbart tillverkat föremål, men du får inte ta 
lättnad utan plikt om den bara stör spellinjen.  

Nej 16.1 

15.  Ska du slå om slaget, om du slår en långputt från green och 
bollen ändrar riktning efter att den träffat ett torrt löv som 
kommer farande när bollen är i rörelse? 
Lövet är ett löst naturföremål och räknas som något 
utomstående. Bollen ska då spelas som den ligger och det gäller 
även om inte lövet fanns där från början.  

Nej 11.1 



Nr Fråga J/N Regel 
16.  Ska du återplacera bollen, om du har droppat för mark under 

arbete på fairway, och bollen efter att ha legat stilla i ett lutande 
läge, rullar ut i semiruffen efter att den påverkats av en kraftig 
vindby?  
Du ska spela bollen som den ligger, annars får du två slags plikt 
för spel från fel plats. R 14.7 
Du har visserligen droppat bollen för att ta lättnad och den har 
efter att ha legat stilla rubbats av naturkrafter (vind och 
tyngdkraft), men fairway och semiruff hör till samma definierade 
område på banan (spelfältet) och då ska den spelas som den 
ligger.  

Nej 9.3 

17.  Ska du göra en ny droppning, när du tagit lättnad för boll i 
pliktområde enligt flagglinje-alternativet, och då droppat två 
decimeter vid sidan av flagglinjen, varvid bollen studsat och lagt 
sig på flagglinjen?  
Du har gjort en felaktig droppning. En boll måste droppas på 
flagglinjen vid detta alternativ. Det bildas då ett lättnadsområde 
om en längdlängd i alla riktningar (även närmare hål) från den 
punkt där den droppade bollen först träffade marken på 
flagglinjen. Bollen måste sedan stanna kvar i detta 
lättnadsområde. 

Ja 17.1 

18.  Blir du diskvalificerad, om du lämnar in ett scorekort med för hög 
spelhandicap angiven.    
Nej. Du får ingen plikt alls, eftersom det är tävlingsledningens 
ansvar att se till att rätt handicap används. Om fel handicap 
finns på det inlämnade scorekortet är det ett administrativt fel, 
som ska rättas till efter det att scorekortet har lämnats in. 

Nej 3.3 

 


